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Council of Europe concerned about changes to media and 
NGO legislation in Azerbaijan 
 
Strasbourg, 16.06.2009 - We are very concerned about some of the proposed 
changes to the legislation regulating non-governmental organisations and media 
in Azerbaijan. Amendments as proposed, which will be reportedly submitted for 
parliamentary decision this Friday, may create serious obstacles for the freedom 
of expression and normal functioning of the civil society in Azerbaijan. They may 
even lead to the closing of the Council of Europe School of Political Studies in 
Baku. 
 
We therefore call on the authorities to, postpone the decision on the proposed 
amendments. The Council of Europe is ready to provide  assistance in order to 
ensure that any changes will be in line with the Council of Europe standards of 
democracy and human rights.  
 
Samuel Žbogar, Minister of Foreign Affairs of Slovenia and Chairman-in-office of 
the Committee of Ministers of the Council of Europe 
Lluís Maria de Puig, President of the Parliamentary Assembly of the Council of 
Europe 
Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe 
 
 
Le Conseil de l'Europe préoccupé par la modification de la 
législation sur les médias et les ONG en Azerbaïdjan 
 
Strasbourg, 16.06.2009 – Nous sommes très préoccupés par certains des 
changements qu’il est prévu d’apporter à la législation relative aux organisations 
non gouvernementales et aux médias en Azerbaïdjan. Les amendements 
proposés, sur lesquels le Parlement devrait se prononcer vendredi prochain, 
risquent d’entraver gravement l’exercice de la liberté d’expression et le 
fonctionnement normal de la société civile en Azerbaïdjan. Leur adoption 
pourrait même entraîner la fermeture de l’école d’études politiques du Conseil 
de l'Europe à Bakou. 
 
Nous appelons donc les autorités à reporter la décision concernant les 
amendements proposés. Le Conseil de l'Europe est prêt à apporter son aide 
pour que les modifications de la législation soient compatibles avec les normes 
européennes relatives à la démocratie et aux droits de l'homme. 
 
Samuel Žbogar, Ministre des Affaires Etrangères de la Slovénie et Président en 
exercice du Comité des Ministres du Conseil de l’Europe 
Lluís Maria de Puig, Président de l’Assemblée parlementaire du Conseil de 
l’Europe  
Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l’Europe 


